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 کوثری: برجام احیا شود، ما آن را صد 

درصد قبول داریم، اما... 
  آری به ادامه 

مذاکرات برجامی 
 جان کربی: ایران مذاکرات 

برجامی را جدی نگرفت

 خبرگزاری رویترز روز پنجشنبه به 
نقل از 2 منبع اروپایی نوشته بود که 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در جلسه 
روز دوشنبه نشست وزیران امور خارجه 
اتحادیه اروپا تحریم نخواهد شد. پیتر 
استانو، سخنگوی اتحادیه اروپا در پاسخ به 
سوالی درباره اینکه آیا بحث درباره احتمال 
اعمال تحریم علیه ایران به معنای تغییر 
رویه اروپا در خصوص مذاکرات برجامی 
است یا نه، گفت: موضوع برجام، فرآیندی 
مجزا است که نماینده عالی اتحادیه اروپا در 
آن به عنوان هماهنگ کننده عمل می  کند 
و بین مشارکت کنندگان هماهنگی  ها را 
انجام می  دهد. وی افزود: رویه مربوط به 
برجام توسط طرف  ها و مشارکت کنندگان 
تعیین می  شود، نه توسط هماهنگ کننده 
که نقش هماهنگی و تسهیل را برعهده 
دارد. از این نظر، نماینده عالی به تعامل 
مشارکت کنندگان  از  یک  هر  با  خود 
از جمله ایران و آمریکا ادامه می  دهد. 
سخنگوی اتحادیه اروپا در خصوص برخی 
گزارش  های رسانه  ای که گفته  اند اتحادیه 
اروپا در جلسه روز دوشنبه - سوم بهمن - 
خود سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را در 
لیست تروریستی قرار نخواهد داد، بیان 
داشت: ما هیچگاه درباره گمانه زنی  های 
رسانه  ای در خصوص مباحث محرمانه 
بین کشورهای عضو اظهارنظر نمی  کنیم. 
تصمیمات در زمینه تحریم  ها به صورت 
محرمانه مورد بحث قرار می  گیرند و صرفا 
پس از تصویب اطلاع  رسانی می  شوند. 
همچنین هماهنگ کننده امور راهبردی 
کاخ سفید با تاکید بر اینکه واشنگتن در 
حال حاضر روی احیای برجام متمرکز 
نیست، مدعی شد: ایران مذاکرات برجامی 
یک  در  کربی  نگرفت. جان  را جدی 
کنفرانس خبری در پاسخ به سوالی درباره 
توسعه ظرفیت هسته  ای ایران از زمان روی 
کار آمدن جو بایدن، رئیس  جمهور آمریکا 
و مذاکرات احیای برجام، اظهارات اخیر 
دیگر مقامات کشورش را تکرار و اذعان کرد 
که واشنگتن روی توافق هسته  ای با ایران 
متمرکز نیست. بنابر گزارش وبسایت کاخ 
سفید، کربی اظهارکرد: چیزی که می  توانم 
به شما بگویم، این است که ما همچنان 
معتقدیم که زمان گریز هسته  ای ایران در 
حال کوتاه شدن است، زیرا هیچ توافقی 
وجود ندارد و رئیس  جمهور به صراحت 
گفته است که اجازه نخواهیم داد ایران به 
توانایی ساخت سلاح هسته  ای دست یابد. 
او در این مورد جدی است. کربی بیان کرد: 
اما ما همچنین باید اطمینان حاصل کنیم 
که همه توانایی  ها و منابع را در منطقه و 
فراتر از آن برای دفاع از منافع امنیت ملی 

خود در اختیار داریم.
  تحریم  ها را بردارند تا مذاکره 

صورت بگیرد
 اما در سوی دیگر نماینده تهران در 
مجلس گفت: این همه ایران را تحریم 
کردند، به کجا رسیدند؟ اینها تنها مدعی 
دموکراسی هستند و با آن گوش دنیا را 
پاره کردند و می  گویند ما آزادی داریم و 
این دروغ را به خورد ملت  ها دادند و چون 
دستشان رو شده است این کارها را انجام 
می  دهند و این در حالی است که هیچ اثری 
ندارد. سردار محمد اسماعیل کوثری، 
افزود: در برجام تا زمانی که آمریکایی  ها 
به تعهدات خود عمل نکنند همین بساط 
است. دولت قبل در برجام به توافق رسید، 
ما به تعهدات خود عمل کردیم اما این 
آمریکایی  ها بودند که به تعهدات خود 
عمل نکردند، ترامپ آمد و گفت من قبول 
ندارم و همه چیز را کنار گذاشت! حال چه 
چیزی باعث شده دوباره به دنبال برجام 
آمدند؟ برجام اگر دوباره ادامه پیدا کند 
که ما آن را صددرصد قبول داریم، بیایند 
و به تعهدات خود عمل کنند. تحریم  ها 
را بردارند تا مذاکره صورت بگیرد و ادامه 
پیدا کند. وی خاطرنشان کرد: مردم ما 
علیه تصمیم پارلمان اروپا در قبال تحریم 
سپاه حرف دارند؛ به این خاطرکه سپاه به 
نفع و برقراری امنیت مردم را همیشه به 
عهده گرفته و مسئولیت پذیرفته است 
و امروز اروپا در نزد مردم ایران زیرسوال 
رفته است. کوثری ادامه داد: ما کار خود 
را انجام می  دهیم و آنها با این کار به نتیجه 
نمی  رسند چون غیرمنطقی و غیرقانونی 
حتی از نگاه بین  الملل است و به هیچ راهی 

بلکه به ضرر خودشان تمام خواهد شد.

  آرمان ملی- حمید شجاعی: »کارآمدی 
با  که  بودند  مفاهیمی  و شایسته سالاری«؛ 
روی کارآمدن دولت سیزدهم بسیار بیشتر از 
گذشته از سوی مقامات و مسئولان دولت به ویژه 
رئیس  جمهور مورد استفاده قرار گرفتند. چنانکه 
سیدابراهیم رئیسی بارها در ابتدای دولتش در 
خصوص انتخاب نیروها این دو شاخصه مهم را 
به عنوان فاکتورهای انتخاب افراد برای حضور در 
مناصب مختلف دولتی مطرح کرد. اما با انتخاب 
وزرا و مدیران دولتی که با انتقادهایی نیز در این 
خصوص مواجه شدند مشخص شد که نباید 
منتظر معجزه بود و حداقل در کوتاه مدت خبری 
از حل مشکلات نخواهد بود. گذشت زمان نیز 
نشان داد که برخی مردان منتخب رئیسی چندان 
کارآمدی مدنظر رئیس  جمهور را برای حضور در 
مناصب مدنظر ندارند. چه اینکه به 9 ماه نرسیده 
وزیر تعاون و کار از دولت کنار رفت و انتقادها و 
فشارها بر روی برخی دیگر از وزرا از همان زمان 
نیز ادامه داشته و دارد. چنانکه طی چند وقت اخیر 
مراجع تقلید نیز به این مساله و نحوه عملکردها و 
اقدامات واکنش نشان داده  اند.این در حالی است 
که امروز دیگر نه مخالفان یا منتقدان دولت بلکه 
مجلس همراه یازدهم و حامیان دولت در زمره 
منتقدان عملکرد دولت قرار گرفته  اند. چنانکه 
حجت  الاسلام نیک  بین، عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس اخیرا گفته »صحبت  های مراجع تقلید به 
درستی بیان شد. کار را باید به کاردان سپرد. شاید 
یک فرد باتقوا بوده اما بی  عرضه بوده و جربزه و 
توان اجرا و مدیریت نداشته باشد در حالی که کار 
باید به دست افراد کاردان، شایسته و اجرایی قوی 
داده شود.« چندی پیش نیز نیکزاد، نایب  رئیس 
مجلس از روی میز قرارداشتن استیضاح 9 وزیر 
خبر داده بود. نکته اینجاست که قرار بود دولت 
سیزدهم بر پایه کارآمدی در حوزه  های مختلف 
مشکلات کشور را حل کند در حالی که برخی 

معتقدند این دولت چیزی بیشتر از دولت روحانی 
انجام نداده است. به نظر می  رسد دولت رئیسی 
برای فائق آمدن بر مشکلات باید جدای از نگاه 
جناحی و حزبی در راستای تامین منافع ملی 
افرادی متخصص  تر، توانا  تر و با کارآمدی بالاتر در 
حوزه  های مختلف انتخاب و به کار بگمارد تا بتواند 
چاره  ای برای حل مشکلات فعلی کشور بیندیشد. 
چرا که صرفا حل مشکلات و ایجاد رضایت در 

جامعه می  تواند امید را افزایش دهد.
  باید وحدت و انسجام ملی ایجاد کنیم 

 یک نماینده مجلس یازدهم در مورد برخی 
اظهارنظرها در هفته  های اخیر درخصوص کارکرد 
مسئولان و انتقادات از توانمندی افرادی که 
مسئولیت  ها به آنها سپرده می  شود، گفت: ببینید 
خداوند متعال در قرآن کریم در زمینه سپردن 
کار به دست افراد کاردان و توانا در سوره نساء 
می  فرماید: کار را به دست افراد کاردان بسپارید. 
مسعود پزشکیان افزود: وقتی در یک سازمانی، 
اداره  ای، مجلس و یا وزارتخانه  ای یک عده افراد 

باتجربه، توانمند، عالم و کارشناس حضور دارند 
ولی شما کار را به یک آدم صفرکیلومتر تازه  وارد 
و آن هم از یک جای دیگر آمده واگذار می  کنید، 
چه معنایی می  تواند داشته باشد. عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس با اشاره به اهمیت 
تخصص، تصریح کرد: شما تاکنون دیده  اید 
که یک عالم دنبال پزشک مذهبی بگردد؟ 
دنبال پزشک حاذق می  گردد، خیلی وقت  ها 
خیلی  هایشان برای یک معالجه به خارج از کشور 
می  روند برای اینکه کارشناس متخصص است که 
می  تواند درست تصمیم بگیرد. مملکت هم مانند 
همین است اگر مشکل داریم برای این است که 
همین قاعده ساده و دستور خدا را اجرا نمی  کنند. 
وی در این خصوص که دولت با تغییر افراد 
می  تواند تحول ایجاد کند و در خصوص توانایی 
دولت برای حل مشکلات کنونی را عنوان کرد: با 
این روش فعلی خیر، ما دو مشکل اساسی داریم 
اولین مشکل وحدت و انسجام داخلی است. وی 
افزود: باید وحدت و انسجام داخلی ایجاد کنیم، 

وحدت و انسجام داخلی مال یک گروه، یکدسته و 
یک جناح نیست متعلق به کل مردم کشور یعنی 
کرد، ترک، لر، گیلک، بلوچ، عرب و فارس است، 
یعنی متعلق به همه مردم. نماینده مردم تبریز در 
خصوص مشکل دوم بیان کرد: نکته دوم این است 

که باید با دنیا مدارا کنیم.
   برخی عناصر حاضر در دولت کارآمد 

نیستند
 یک فعال سیاسی در خصوص حل مشکلات 
کشور و اشکالات موجود اظهارداشت: اشکال اولیه   
این است که اول باید مساله معلوم شود و ببینیم 
که کشور با چه مشکلاتی روبه  رو است. اکنون 
مشکلات کشور مبهم است یک کلمه معیشت 
می  گویند و رد می  شوند، اما مشکلات کشور 
صرفا معیشت نیست و خیلی از مشکلات کشور 
هستند که باید حل شود. از جمله مشکلات کشور 
می  توان به حمل ونقل ریلی و هوایی، آلودگی 
.. اشاره کرد. سیدمصطغی هاشمی طبا  هوا و.
به »آرمان ملی« گفت: ابتدا باید صورت مساله 
تعریف شود چون وقتی صورت مساله معلوم 
نباشد راه حل آن نیز پیدا نیست. لذا اول باید در 
مورد مشکلات کشور توافق شود که کدام مشکل 
را می  توانیم و کدام را نمی  توانیم حل کنیم. وی 
افزود: عملکرد دولت نیز همان  طور که در زمان 
دولت آقای روحانی ادامه داشته اکنون نیز به 
همانگونه است. اینکه 50 هزار ماشین وارد کنند 
که حل مشکل نیست. من مخالف این هستم که 
یک جناح بخواهد مسائل کشور را حل کند و این 
مشکل کشور است که فکر می  کنند با یک جناح 
و طرز فکر خاصی می  توانند مسائل کشور را حل 
کنند در صورتی که همه اقشار کشور باید بتوانند 
در حل مشکلات کمک کنند. این فعال سیاسی 
تصریح کرد: به نظر من برخی عناصر حاضر در 
دولت کارآمد نیستند و مسائل کشور آنقدر بزرگ 

است که از توان این افراد خارج است.

وزیر ارتباطات از رفع فیلتر طی روزهای آینده خبر داد، 

فیلتر ناگهانی، رفع فیلتر دلبخواهی! 
     واتساپ و اینستاگرام به زودی رفع فیلتر نمی شوند

   نماینده مجلس: دولت مسئول است؛ نگوید دست من نیست 
  آرمان ملی – مطهره شفیعی: پربیراه نیست اگر گفته شود 
فیلتر شبکه  های اجتماعی اقدامی بود که به اعتماد حامیان و 
رأی دهندگان به دولت ضربه وارد کرد، چرا که علاوه بر تعطیلی 
برخی مشاغل، اقدامی بر خلاف وعده نخستین سیدابراهیم 
رئیسی مبنی بر عدم فیلتر شبکه  های اجتماعی بود. از ابتدای آغاز 
دولت سیزدهم زمزمه ایجاد محدودیت در شبکه  های اجتماعی 
شنیده می  شد که تکذیب نمی  شد، بلکه به عنوان نمونه عنوان 
می  شد که در مقطع فعلی تصمیمی برای فیلترینگ شبکه  های 
اجتماعی نیست. از سوی دیگر مجلس هم بیکار نبود و طرح 
صیانت را مطرح کرد که همان فیلترینگ شبکه  های مجازی بود.

  خبرهای خوش رفع فیلتر!
 روزگذشته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: »تلاش مان 
این است محدودیت  هایی که قابلیت برطرف شدن را دارند، 
برداشته شود و ان  شاءا... طی دو روز آینده، خبر  های خوشی در 
این زمینه خواهید شنید، اما 2 پلتفرم اینستاگرام و واتساپ فعلا 
شامل این اتفاق نمی  شوند.« عیسی زارع پور درباره رفع فیلتر 
بعضی از پلتفرم  های خارجی به صورت کامل اظهارکرد: من قبلا 
اعلام کرده  ام که کمیته تعیین مصادیق محتوای مجرمانه، متولی 
فیلترینگ است و حدود ۱۳عضو دارد که دولت یکی از اعضای 
آن است  . تلاشمان این است محدودیت  هایی که قابلیت برطرف 
شدن را دارند، برداریم و ان  شاءا... طی دو روز آینده خبرهای 
خوشی در این زمینه خواهید شنید. وی ادامه داد: البته دو پلتفرم 
اینستاگرام و واتساپ که با مصوبه نهادهای امنیتی مسدود شدند، 
فعلا مشمول این اتفاق نیستند و در این زمینه نهادهای امنیتی 
تصمیم گرفتند اما سرویس  ها و خدماتی هستند که از نظر ما 
قابلیت بازنگری دارند و اکنون مسیر را دنبال می  کنیم که این 
اتفاق رخ دهد. مشخصا »کلاب هوس« طی روزهای آینده رفع 

فیلتر می  شود.
  سود فیلترینگ در جیب فیلترشکن ها

 اعتراضات اخیر باعث اجرای فیلتر شبکه  های اجتماعی شد که 
البته به نفع فروشندگان فیلترشکن تمام شد. مسئولان به  خوبی 
می  دانستند استفاده از فیلترشکن تصمیم آنها را ناکارآمد کرده 

است؛ اما همچنان بر اجرای فیلترینگ اصرار دارند مانند وزیر 
ارتباطات که 28 دیماه گفت: »بخشی از محدودیت  ها قابل 
برطرف کردن است تا نیاز به فیلترشکن کمتر شود« ۱5 دیماه 
معین  الدین سعیدی، یکی از نمایندگان مجلس در واکنش به 
برخورد با فروش فیلترشکن   اعلام کرده بود که هنوز در مورد 
جرم  انگاری فروش فیلترشکن در مجلس تصمیم  گیری صورت 

نگرفته است.
  صیانت یار کمکی دولت

اما طرح صیانت مجلس به کجا رسید؟ با فیلترشدن شبکه  های 
اجتماعی در ماه  های اخیر پرونده صیانت نیمه بسته بود اما ظاهرا 
باردیگر تصمیم به گشودن آن گرفته شده است. از سوی دیگر 
ظاهرا اختلافاتی درباره این طرح ایجاد شده است. 24 دیماه 
عضو هیات رئیسه مجلس اظهارکرد: چیزی به اسم طرح صیانت 
از فضای مجازی در مجلس وجود ندارد؛ با توجه به اختلاف نظر 
در مجلس ترجیح داده شد که این طرح کنار گذاشته شود لذا به 
شورای عالی فضای مجازی ارجاع داده شد. بخش  هایی از این طرح 
در این شورا به تصویب رسید و قاعدتا وارد مرحله اجرا می  شود. 
احمد نادری در پاسخ به سوالی درباره این موضوع که برخی 
معتقدند کندی اینترنت و فیلترینگ گسترده در راستای اجرای 
طرح صیانت و یا طرح  هایی همچون اینترنت طبقاتی است، گفت: 
»چیزی به اسم طرح صیانت از فضای مجازی در مجلس وجود 
ندارد؛ با توجه به اختلاف نظر در مجلس ترجیح داده شد که این 
طرح کنار گذاشته شود لذا به شورای عالی فضای مجازی ارجاع 
داده شد. بخش  هایی از این طرح در این شورا به تصویب رسید و 
قاعدتا وارد مرحله اجرا می  شود. بخش  هایی باقی  مانده که در حال 

بررسی هستند ولی در نهایت ما چیزی به نام »صیانت« نداریم.
  چالش دولت و مجلس در صیانت 

چندی پیش جایگاه ایران در رده  بندی جهانی سرعت اینترنت 
برای موبایل دو پله و برای اینترنت ثابت با سه پله سقوط اعلام 
شد و این در حالی است که وزیر ارتباطات از »اختلالات جزئی« 
در اینترنت می  گوید. غلامرضا نوری قزلجه، نماینده بستان  آباد و از 
اعضای کمیسیون ویژه طرح صیانت گفت: به نظرم باید به سرعت 

پایین و فیلترکردن اینترنت پایان دهند و دسترسی آسان مردم 
به آن را فراهم کنند؛ امروز شرایط مهیاست و نگرانی خاصی وجود 
ندارد و از آن شرایط اضطراری که گفته می  شد عبور شده است. 
وی در خصوص رد مسئولیت وزیر ارتباطات و دولت از سرعت 
پایین اینترنت در کشور، بیان داشت: دولت مقداری کوتاهی 
کرده است؛ حداقل در شورای عالی فضای مجازی خود دولت با 
مصوبه  ای می  توانست جلوی آن را بگیرد. بالاخره از نظر ما دولت 
و وزیر ارتباطات در این حوزه مقام پاسخگو هستند و اگر جایی 
می  خواهند اختیارات را بگیرند باید محکم سرکار بایستند؛ چون 
این اختیارات اجرایی برای دولت است و نمی  توانند هم سکوت 
کنند و هم رضایت داده و اختیارات را از دست بدهند و بگویند 

دست ما نیست! این قابل قبول نیست.
  دولت قبل چه کرد؟

در اذهان بسیاری هست که دولت قبل قائل به فیلترشبکه  های 
اجتماعی نبود به عنوان نمونه 29 تیرماه محمدجواد آذری جهرمی 
درباره آینده شبکه  های اجتماعی و به  طور مشخص اینستاگرام 
اظهارکرد: »من شرایط جامعه را به سمتی نمی  بینم که هدفی برای 
فیلترکردن اینستاگرام وجود داشته باشد. البته عده  ای همیشه 
معتقد بوده  اند که این پلتفرم را باید بست، فشار هم وارد کرده و 
می  کنند، ولی طبیعتا تاکنون عقل جمعی کشور به این  چنین 
جمع  بندی نرسیده است.« این مخالفت تا جایی پیش رفت که 
قوه قضائیه علیه وزیر وقت ارتباطات اعلام جرم کرد و »برنا« ۱0 
بهمن ماه 99 نوشت که آذری جهرمی باید برای پاسخ به سوالات 
بازپرس دادسرای فرهنگ و رسانه در دادسرا حضور یابد. اعلام 
جرم دادستان کل کشور شامل محورهایی چون: استنکاف از 
اجرای اوامر قضائی در مورد فیلترکردن اینستاگرام به  رغم حکم 
صادره، استنکاف از اجرای دستورات مقام  های دولتی که اشاره 
به ابلاغ رئیس مرکز ملی فضای مجازی به وزارت ارتباطات برای 
کاهش پهنای باند بین  الملل و محدودسازی پیام رسان  های 
خارجی دارد؛ عدم اجرای مصوبات شورای عالی فضای مجازی از 
VPN جمله مصوبه سال 9۱ شورا در مورد انسداد فیلترشکن  ها و

ها و همچنین مصوبه حمایت از پیام  رسان  های بومی است.
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 استانداران 
عوض نمی شوند 

    

  آقای وزیر کشور
  چاکر شما هستیم

اما.... 
  وضعیت معیشیتی و رفاهی در برخی شهرها مطلوب 
نیست. نماینده زابل  گفت: نمی دانم چه بگویم که درصدی 
از حق مردم ادا شود و به کسی هم برنخورد. جناب آقای وزیر 
کشور چاکر شما هستیم، اما ما نماینده مردم هستیم. آیا 
چهره استان همین است؟ واقعیت همین است؟ حبیب ا... 
دهمرده خطاب به وزیر کشور بیان کرده است: شما جای 
من باشید به مردم چه می گویید؟ چه اشتغالی؟ تا ما زنده ایم 
باید آمار درست بگویم. ای مردم چقدر شغل گیرتان آمده 
است؟ هیچ. دهمرده ادامه داد: آمار دارید چقدر از جمعیت 

سیستان وبلوچستان در این سرزمین مانده اند؟ 

  وزیر کشور بیان کرد: فعلا تغییر فوری استانداران در دستور 
کار نیست، ولی طبیعتا مراحل ارزیابی عملکرد همه مسئولانی 
که مربوط به حوزه وزارت کشور هستند در دستور کار قرار دارد. 
وحیدی  درباره اینکه »بنا بود در دولت سیزدهم اختیارات 
استانداران افزایش یابد، اما چرا هنوز تغییری در این زمینه 
شاهد نیستیم؟« گفت: افزایش اختیارات استانداران مورد تأکید 
رئیس جمهور بوده و هست، پیشنهادهای لازم در این موضوع تهیه 
شده و به کمیسیون مربوطه ارجاع شده و در حال بررسی هستند. 
وی ادامه داد: در صورت موافقت با افزایش اختیارات استانداران، 

می توانیم تا حدود بسیاری تمرکزگرایی را کاهش دهیم.

 کریمی قدوسی در توئیتر مدعی شده بود: یکی از وزرای 
دولت روحانی که با اکبری  جاسوس معدوم شده انگلیس 
خبیث در ارتباط بوده، هم اکنون در زندان است. دیروز محمود 
واعظی، رئیس دفتر حسن روحانی در دولت دوازدهم، در 
گفت وگو با »منیبان« در رابطه با ادعای کریمی قدوسی 
مبنی براینکه یکی از وزرای دولت روحانی اکنون به دلیل 
ارتباط با علیرضا اکبری در زندان به سر می برد، گفت: اکبری 
با هیچیک از وزرای ما ارتباطی نداشت. او افزود: این آقایی که 
این ادعا را مطرح کرده قبلا هم ادعاهای دیگری داشته که 

هیچکدام اثبات نشده است.

   تکذیب ارتباط اکبری 
با وزرای روحانی 

 نشست فوق  العاده کمیسیون امنیت ملی درباره 
طرح پارلمان اروپا

  جواب »های«، »هوی« 
و جواب »سیلی«، »سیلی« است

 سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی از بررسی طرحی برای اقدام 
متقابل در خصوص پیش  نویس طرح پارلمان اروپا علیه 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این کمیسیون خبر داد. 
ابوالفضل عمویی با بیان اینکه در این جلسه نمایندگان 
دستگاه  های مرتبط به ارائه گزارش و اظهارنظر درباره 
موضوع پرداختند، اظهارداشت: وزارت امورخارجه، ستاد 
کل نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات و مرکز پژوهش  های 
مجلس و نمایندگان صاحب طرح در این زمینه در جلسه 

حاضر بودند.
   واکنش نمایندگان چه بود

 پارلمان اروپا روز پنجشنبه قطعنامه ضدایرانی را به 
تصویب رساند؛ در این قطعنامه از اتحادیه اروپا خواسته 
شده است تا نام سپاه پاسداران ایران در فهرست تروریستی 
این اتحادیه قرار گیرد و تحریم  ها علیه سپاه افزایش یابد. 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی ضمن محکومیت این 
اقدام خصمانه، به اروپایی  ها هشدار دادند که این اقدام آنها 
بی  جواب نخواهد ماند. عبدالعلی رحیمی مظفری، عضو 
هیات رئیسه کمیسیون انرژی مجلس، در توئیتر خود 
نوشت: »تحریم سپاه تحریم کل کشور است. مگر تاکنون 
تحریم نبودیم. )فردی غضبناک پا به دیوار می  کوبید 
پایش درد گرفت، داد می  زد و می  کوبید تا ناله درد پایش 
را مخفی کند و دیگران ندانند.( شما 40 سال است پا به 
دیوار می  کوبید. از درد شکست »های« می  کنید. جواب 
»های«، »هوی« است. منتظر پاسخ دندان   شکن باشید.« 
جبار کوچکی نژاد، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی نیز، خاطرنشان کرد: »اتحادیه اروپا باید 
بداند... تحریم و تروریستی خواندن سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی یعنی اقدام علیه  بسیج و کل نیروهای انقلابی قطعا 
مردم ما و نیروهای مسلح پاسخی سخت به  اتحادیه اروپا 
خواهند داد. محمد رشیدی، عضو هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی در این زمینه در صفحه شخصی خود در 
توئیتر نوشت: »تروریست خواندن سپاه توسط حامیانِ 
اصلیِ گروهک  منافقین و رژیم کودک کش  اسرائیل بسیار 
مضحک است ولی مضحک  تر از آن تصور کودکانه براندازان 
در وکالت دادن به   ربع پهلوی است.« مجتبی یوسفی، 
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی در صفحه 
شخصی خود در توئیتر نوشت: »اگر امروز در خیابان  های 
شانزلیزه و آکسفورد با آرامش قدم می  زنید، به لطف 
رشادت های  سپاه پاسداران ایران در مقابله با تروریست  های 
داعش و... است که پرورش یافته سیستم امنیتی شماست. 
حق عکس  العمل ما هم محفوظ است.« علی حدادی، 
سخنگوی کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در صفحه 
شخصی خود در توئیتر ضمن محکومیت این اقدام، نوشت: 
»ظاهرا ترکش موشک  هایی که سپاه به تروریست  های 
داعش، سنتکام و کومله شلیک کرده به پارلمان اروپا هم 
برخورد کرده است! همان طور که گفته  ایم و اثبات کرده  ایم 
دوران بزن دررو تموم شده و اروپا بهای این تصمیم احمقانه 
را خواهد پرداخت.« جلال رشیدی کوچی، عضو کمیسیون 
امورداخلی کشور و شوراها در مجلس در توئیتر خود نوشت: 
»دولت  هایی که سازنده بزرگ ترین تروریست  های دنیا 
چون داعش و القاعده و بوکوحرام، جیش  الظلم و… هستند، 
در یک نمایش سیاسی احمقانه نیروی نظامی رسمی 
یک کشور را که نیروهایش هر روز به دست تروریست  ها 
ترور می  شوند را در لیست تروریست  ها گذاشته  اند! در 
چنین جنگلی زندگی می  کنیم.« محمدحسن آصفری، 
نایب  رئیس کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در توئیتر 
خود ضمن محکومیت این اقدام، نوشت: »امنیت تنگه هرمز 
دست ایران است. کنگره آمریکا و اروپا هزینه زیادی باید 
برای  تروریست قلمداد کردن سپاه بپردازد  مجلس اجازه 
نمی  دهد با نیروی مسلح ما که پرچمدار مبارزه با تروریست 
است اینگونه رفتارشود. اشتباه کردیم در مجلس نهم  تنگه 
هرمز را بر روی تجارت اروپا نبستیم هر چند اکنون در طرح 
دوفوریتی مجلس این امکان با این اقدام اروپا به  وجود آمده 
است.« فاطمه محمدبیگی، عضو کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی نیز ضمن محکومیت این 
اقدام در توئیتر خود، نوشت: »اقدام نابخردانه   پارلمان اروپا 
که اتحادیه  اش میزبان قاتلانِ ۱۷ هزار نفر از مردم بی  گناه 
ایران هستند، بدون پاسخ نخواهد ماند. یکشنبه در مجلس 
شورای اسلامی پیشنهاد تروریستی اعلام کردن سازمان ناتو 
را پیگیری خواهیم کرد. مبارزه با تروریسم واقعی سرلوحه 
کار ماست.« زهرا شیخی، سخنگوی کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی نیز در توئیتر خود، نوشت: 
» وقت مماشات نیست. همه کشورهای جهان، عوارض عبور 
از تنگه  ها را می  گیرند. امنیت تنگه هرمز را سپاه مقتدر ایران 
تامین می  کند و اروپا بابت امنیت کشتی  هایش باید به  سپاه 
ما خراج دهد. جواب سیلی، سیلی است.« محمدمهدی 
 زاهدی، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس نیز در 
این زمینه در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: »سپاه 
پاسداران همواره خط مقدم    مبارزه با تروریسم در منطقه از 
جمله  داعش بوده است. اقدام سیاسی و نابخردانه پارلمان 
اروپا، تأثیری در نفوذ و برتری این قدرت نظامی منطقه 
نخواهد داشت. هر اقدامی علیه نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران منافع غرب و هم پیمانان آنها در منطقه را 
تحت تاثیر قرار خواهد داد.« جلیل رحیمی جهان آبادی، 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی نیز ضمن محکومیت این اقدام در توییتر 
خود، نوشت: »واکنش  های احساسی؛ فاقد پشتوانه اجرایی 
و خلاف حقوق بین  الملل و حقوق دریاها؛ راه برخورد با اقدام 
نادرست اروپایی  ها نیست ما بیش از تصویب قانون؛ نیازمند 
رایزنی با افکار عمومی جهان و کشورها هستیم تا نقش سپاه 
را در امنیت خاورمیانه و حذف داعش شرح دهیم.« علی 
نیکزاد، نایب  رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در صفحه 
شخصی خود در توئیتر، نوشت: »اگر می  خواهید مصداق 
به روزی از تغییر جای جلاد و شهید را به نظاره بنشینید، 
به مصوبه تروریست  های اروپایی درباره سپاه مردمی ایران 
نگاهی بیندازید.  مجلس شورای اسلامی به وظیفه تاریخ ساز 

خود در قبال اروپایی  ها عمل خواهد کرد«.


